

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် (MCB) နှင့် အူရီဒူးမြန်မာလီမိတက် (OML) တို့မှ အဓိပ္ပါယ်ပြည့်ဝသော ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ရေရှည်ဆက်ဆံရေးတစ်ရပ် စတင်ခြင်း

ရန်ကုန်၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက် - ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် အများပိုင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီတစ်ခု ဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် (MCB) နှင့် နိုင်ငံမျိုးစုံတွင်အခြေစိုက်သော တယ်လီကွန်မြူ နီကေးရှင်း ကုမ္ပဏီကြီးတစ်ခုဖြစ်သည့် အူရီဒူးမြန်မာလီမိတက် (OML) တို့သည် ကော်ပိုရိတ်ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆက်ဆံရေးတစ်ရပ်ကို စတင်လိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။ ယင်းတွင် OML အတွက် နိုင်ငံခြားငွေကြေးဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း၊ LOC ချေးငွေ၊ ငွေသားကောက်ခံခြင်းဝန်ဆောင်မှုများ အပါအဝင် ကော်ပိုရိတ်ဘဏ်လုပ်ငန်း ဝန်ဆောင်မှုအမျိုးမျိုးအား MCB မှ စီစဉ်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့စီးပွားရေး တိုးတက်ကောင်းမွန် စေရေးအတွက် အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုလုံးမှ ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းပုံစံများ တည်ဆောက်ကြသည်ဖြစ်၍ ယခုကဲ့သို့ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာဆက်ဆံရေးအားဖြင့် ရေရှည်တွင် မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းကြီးများအဖြစ် ရပ်တည်သွားကြမည် ဖြစ်သည်။

MCB ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ Mr. Godfrey Swain မှ ပြောကြားသည်မှာ - “MCB အတွက် ဘဏ် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဓိကမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်လာမယ့် OML နဲ့ အဓိပ္ပါယ်ပြည့်ဝတဲ့ ကော်ပိုရိတ် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆက်ဆံရေးတစ်ရပ် စတင်ဖို့ လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီး ဖြစ်တဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘဏ်အနေနဲ့ commercial banking နဲ့ SME ကို အရင်ကတည်းက အလေးထားခဲ့ပြီး၊ ဒီလို ခိုင်မာတဲ့ ကော်ပိုရိတ်ဘဏ်လုပ်ငန်းတစ်ရပ် တည်ထောင်လိုက်ခြင်းက MCB 4.0 အသွင်ကူးပြောင်း ရေးဆိုင်ရာရည်မှန်းချက်ရဲ့ အဓိကကျတဲ့ပန်းတိုင်တွေထဲက တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဂျစ်တယ်စနစ်သုံးဘဏ် တစ်ခု ဖြစ်လာစေရေးဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်နဲ့ ရှေ့တိုးဆောင်ရွက်နေရင်း တယ်လီကွန်မြူ နီကေးရှင်းကို လုပ်ငန်းမိတ်ဖက်အဖြစ် မြင်လာရပါတယ်။” MCB ရှိ Corporate and Institutional Banking ဌာန၏ အကြီးအကဲဖြစ်သူ Mr. Tek Raj Parajuli မှလည်း “တယ်လီကွန်မြူ နီကေးရှင်းက COVID-19 ကြောင့် ဖြစ်တဲ့ အခက်အခဲတွေကို ကြုံကြွံခံခဲ့တဲ့ လုပ်ငန်းတွေထဲက တစ်ခုပါ။ လုပ်ငန်းအခြေအနေ ဆက်လက် ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်နေဆဲဖြစ်ပြီး၊ MCB အတွက် အဓိက လုပ်ငန်းချိတ်ဆက်မှုကဏ္ဍလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အူရီဒူးမြန်မာလီမိတက်ကို ကျွန်တော်တို့ဘဏ်ရဲ့ ထိပ်တန်းကော်ပိုရိတ် client ကုမ္ပဏီ တစ်ခုအဖြစ် နွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

OML ၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ Mr. Rajeev Sethi မှ ပြောကြားသည်မှာ - “တိုးတက်မှုမြန်ဆန်တဲ့ မြန်မာ့စီးပွားရေးမှာ ဂုဏ်သတင်းကောင်းမွန်တဲ့ MCB နဲ့ နောက်ထပ် ဘဏ်လုပ်ငန်းမိတ်ဖက်အဖြစ် ရေရှည် ခိုင်မာတဲ့ ဆက်ဆံရေးတစ်ခု စတင်ရတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဝမ်းမြောက်ပါတယ်။ OML စတင် ကတည်းက မြန်မာနိုင်ငံကို မျိုးဆက်သစ်နည်းပညာ ရောက်ရှိစေရေး၊ customer များအတွက် အတွေ့ အကြုံသစ်ဖန်တီးရေးနဲ့ မိမိတို့ဝန်ဆောင်ပေးနေတဲ့ လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ အဓိပ္ပါယ်ပြည့်ဝတဲ့ ချိတ်ဆက်မှု တည်ထောင်ရေးဆိုတဲ့ အချက်အချာကျတဲ့ကဏ္ဍသုံးရပ်အပေါ် အခြေပြုလို့ ‘ဒီဂျစ်တယ်အသုံးပြု လူနေမှု ဘဝတွေကို မြှင့်တင်ပေးမယ်’ ဆိုတဲ့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ရည်မှန်းချက်ကို ရောက်ရှိအောင်မြင်အောင် အလေးထား

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။” OML ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ Mr. Rajesh Nair မှလည်း “ကျွန်တော်တို့ OML အနေနဲ့ အကောင်းဆုံး တယ်လီကွန်မြူ နီကေးရှင်း ဝန်ဆောင်မှုတွေကို customer တွေကို ပေးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ MCB လိုချိုး ဒီဂျစ်တယ်စနစ်အသုံးပြုဘဏ်တွေ နဲ့ ခိုင်မာတဲ့အချိတ်အဆက်တွေရယ်၊ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ mobile wallet M-Pitesan ကနေတစ်ဆင့် ငွေသား ကိုင်ဆောင်မသုံးတော့မယ့် အနာဂတ်လူမှုအဖွဲ့အစည်းရဲ့ ငွေကြေးဆိုင်ရာရည်မှန်းချက်ကို ကျွန်တော်တို့က အထောက်အကူပြုနိုင်မယ်လို့ အပြည့်အဝ ယုံကြည်ထားပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

OML အကြောင်း အကျဉ်းဖော်ပြချက်

OML သည် ကနဦးစတင်သည်မှ စ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ telecoms infrastructure တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးကို အထောက်အပံ့ပြုရန်အတွက် နိုင်ငံအတွင်း ဒေါ်လာသန်းပေါင်းများစွာ ကုန်ကျသော ဗျူဟာမြောက်ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နောက်ဆုံးပေါ်နည်းပညာ ရောက်ရှိစေရေးဟူသည့် ရည်ရွယ် ချက်ဖြင့် 5G နည်းပညာစင်တာအား OML မှ ရန်ကုန်မြို့တွင် တည်ထောင်၍ 5G Development ဆိုင်ရာ လက်ဦးဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

MCB ဘဏ်အကြောင်း အကျဉ်းဖော်ပြချက်

၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် (MCB) သည် နိုင်ငံအတွင်း တည်ထောင်ခဲ့သည့် ပထမဆုံး ပုဂ္ဂလိကပိုင်ဘဏ်များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး၊ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် လည်း ပထမဆုံး စာရင်းဝင်ဘဏ်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် အမြန်ဆန်ဆုံးသော တိုးတက်မှုနှုန်းများဖြင့် အောင်မြင်လျက်ရှိသည့် ဘဏ်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ Commercial နှင့် SME ကဏ္ဍများအား ယခင်ကတည်းက အလေးထားခဲ့သော MCB သည် နိုင်ငံအနှံ့ မြို့ကြီး (၂၆) မြို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၅၀ နီးပါးမှ တစ်ဆင့် ထုတ်ကုန်သစ်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုသစ်များအား စီစဉ်ပေးအပ်လျက် ဘဏ်၏ Corporate နှင့် Retail banking ပိုင်းအား လျင်လျင်မြန်မြန် တိုးချဲ့လျက်ရှိသည်။ MCB သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် International Financial Corporation (IFC) နှင့် အတိုင်ပင်ခံဆိုင်ရာ၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ရေရှည်-စာချုပ်တစ်ရပ်အား လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး၊ နိုင်ငံတကာဘဏ်လုပ်ငန်း စံနှုန်းများ၊ ထိရောက်မှုအဆင့်၊ customer ဝန်ဆောင်မှုအဆင့်များနှင့် ကိုက်ညီ ရုံသာမက သာလွန်သည့် အဆင့်မြင့် universal banking model အဖြစ် ပုံဖော်၊ တည်ဆောက်နိုင်ရေး ၃ နှစ်တာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးခရီးစဉ်ကို စတင်လျက်ရှိပါသည်။

အခြားသော သတင်းအချက်အလက်များ ထပ်မံသိရှိလိုပါက <https://www.mcb.com.mm> တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ် (MCB)